
Jule-spas

Citat Peter Plys: ”Der er ingen, der ved, hvad bier de tænker”

Her er et sjovt eksempel, som min bror Sten og jeg oplevede i fynsmesterskabet for to uger siden:

Vores modspiller havde de kort, der ses ovenfor. Hvad skal man melde?
Solo i hjerter/klør? Ren nolo? Nolo ouvert? Eller noget andet, spil f.eks?
Begge soloer er noget små men kan selvfølge vinde. Jeg ville nok gå efter soloen i hjerter, hvis jeg 
skulle vælge mellem de to soloer.
MEN nolo er interessant. Klør vil med næsten 100% sikkerhed ikke give dig et stik. En modstander 
skal have 5 klør for at give dig et stik. Men hjerterne er farlige. Du ville være nødt til at smide 
kongen og damen af for at kunne komme ud af farezonen. Men hvor sandsynligt er det, at en 
modstander har 3 hjerter, når du har 4, og der derfor er 6 tilbage? Der er 18 kort hos de to 
modstandere og 13 i talonen…
Jeg vil hævde, at hvis du melder den rene nolo, så kan du næsten lige så godt melde nolo ouvert. 
Er det ikke usandsynligt, at du får lov at smide begge hjerterne af, inden modspillerne ”går i gang” 
med dem. Så vil de kort gå ned alligevel, hvis de kan gå ned.
Mine beregninger siger, at der er 42% sandsynlighed for, at en eller to modstandere har 3 hjerter 
eller mere, og derfor er chancen for at vinde nolo ouvert’en 58%. Min umiddelbare tanke var, at 
chancen for at vinde ouvert’en ville være større…. Skal man melde ouvert?
Men vores modstander meldte KØBE-NOLO?! Han byttede kun ét kort væk, hjerter konge.
Hvilket er tæt på vanvid efter min mening, jeg har aldrig set denne idé før. Mit argument mod ideen 
er, at han stadig kan tabe i hjerter, og at han også risikerer at købe en stor spar eller ruder. Hans 
argument er, at han så kun behøver at smide en hjerter af – medmindre han køber en anden stor 
hjerter selvfølgelig
Han købte spar 2, og ingen spillere havde 3 hjerter, og købe-noloen vandt let.
Så måske er mine betragtninger slet ikke rigtige? Eller også var han blot heldig denne gang. Det kan 
jo altid ske. Hvad tænker læserne om at bytte 1 til nolo på disse kort?
Konklusionen må være, at der ikke er to l'hombre-spillere, der tænker ens!

Jeg beklager, at der er gået længe siden den sidste ”sjove spil”-artikel. Jeg har travlt.
Men jeg vil forsøge at forbedre mig, og fremover vil disse ”artikler” få et andet format. De vil blive 
video’er i stedet.

Glædelig jul og godt nytår.

Hans Otto Lunde


